
avstrijske vlade kot Damoklejev meč. Kaj naše 
časopise in naše zastopstvo na Dunaju briga, 
če je avtonomija univerz samo avtonomija 
burševstva ! Bo že vlada z Nemci rešila vso 
stvar, in Slovenci bomo kot doslej brezpravni 
gostje! 

T o d a , če v s e m o l č i , en f a k 
t o r ne s m e z a m u d i t i v a ž n e g a 
t r e n u t k a , S l o v e n s k a a k a d e m i č 
na m l a d i n a bo s t o p i l a na p l a n 
s s t a r o n a š o z a h t e v o in bo g o v o 
r i l a t a k o g l a s n o , da z b u d i z a 
s p a n e in j i m p o v e , k a j j e n j i 
h o v a d o l ž n o s t . N a m e s t o d a bi 
p r i h a j a l i m i g l j a j i od z g o r a j 
n a v z d o l , n a j g r e d o s u n k i od 
z d o l a j n a v z g o r ! 

A k a d e m i k . 

Slovensko vseučilišče in 
naši politiki. 

Pred nekaj dnevi je bruhnilo z vso silo 
na dan vprašanje o italijanski univerzi. Nemški 
in italijanski listi pišejo dolge članke dannadan 
o tem važnem problemu, poslanci obeh naro

dov se zbirajo, posvetujejo in zavzemajo sta

lišča tako napram vprašanju samemu kakor 
napram vladi, ki ga je izprožila. Tudi itali

jansko dijaštvo ni ostalo tiho, ampak je na 
velikem shodu na Dunaju povedalo, kakšnega 
mnenja je o tem vprašanju. 

In mi Slovenci? 
Do zdaj se je vedno naglašalo, da ob

stoji med italijauskim in slovenskim vseučiliščem 
tako trdna vez, da je prvo brez drugega po

polnoma nemogoče. In kaj vidimo? Zdaj, ko 
je postalo vprašanje italijanskega vseučilišča 
a k t u a l n o , ko so se c e l o n e m š k i 
p o l i t i k i i z j a v i l i , da se t a z a 

d e v a m o r a r e š i t i in so se na tihem že 
sprijaznili z vladnim načrtom, v tem tako važ

nem trenutku slovensko časopisje prinaša lako

nična poročila o celi akciji, slovenski poslanci 
molče kot grob, sploh nihče se ne zmeni za 
to vprašanje več kot za lanski sneg. 

In vendar se polnijo predali naših poli

tiških listov, zlasti obeh največjih, z vsemi 
mogočimi stvarmi, naši poslanci uživajo božji 
mir, toda o kaki akciji za slovensko univerzo 
ni ne duha ne sluha! Ali se zdi gospodom to 
vprašanje tako malenkostno, da se ne izplača 
odpreti ust?! Ali pa morda namerava kdo s 
svojimi taktiškimi potezami osrečiti slovenski 
narod na podoben način kot z rešitvijo Proftove 
afere v Ljubljani? 

Čehi imajo že svojo univerzo v Pragi in 
vendar se pripravljajo z vso silo, da prodro s 
svojo zahtevo po drugem češkem vseučilišču. 
Tudi Busini se baje že živahno gibljejo, le 
Slovenci spimo zimsko spanje kot polh v duplu 
in čakamo, da nas kdo podreza ter nam vrže 
drobec hrane v usta. Da pri takih razmerah 
ni nikakega življenja, nikakega napredka, am

pak samo slepomišenje in tavanje v temi, to 
je menda popolnoma umljivo. In kako bi bilo 
drugače ?! Kadar so volitve končane, mandati 
razdeljeni, kdo bi si tedaj kratil predpustno 
veselje z luščenjem tako trdih orehov kot 
so slovenska kulturna vprašanja ?! Ne iz

plača se! 
Kakor sedaj, tako se tudi pred tedni 

niti našim poslancem niti našim listom ni 
zdelo vredno izpregovoriti kako pametno glede 
a v t o n o m i j e a v s t r i j s k i h v s e 

u č i l i š č , dasiravno so nemški krščanski 
socialci spravili to važno zadevo na tapet in 
dasiravno to vprašanje še danes visi nad glavo 


